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Protokół Nr 5 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 23 maja 2012 roku w 

godzinach 93
00

-12
20

 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Poświętne 

 

Posiedzenie otworzył i przewodniczył radny Andrzej Pawlik przewodniczący 

komisji, powitał zebranych radnych, Przewodniczącego Rady Gminy oraz 

Wójta, posiedzenie odbyło sie przy pełnym składzie osobowym komisji.  

 

Porządek posiedzenia: 

1.  Zaopiniowanie projektu podziału gminy na okręgi wyborcze. 

2.  Analiza budżetu Gminy za rok 2011; 

- ocena sprawozdań budżetowych, 

- zapoznanie z opinią RIO dotyczącą realizacji budżetu, 

- przygotowanie wniosku absolutoryjnego dla Wójta Gminy.  

3. Zagadnienia bieżące, opiniowanie przedłożonych projektów uchwał. 

 

Ad.1. Wójt Gminy omówił zagadnienia dotyczące podziału gminy na okręgi 

wyborcze, dodał, że na komisji budżetowo-gospodarczej wniesiono trzeci 

projekt podziału gminy na okręgi. 

- radny Wielgus oznajmił, że radni z inicjatywy radnego Grzegorskiego 

odbywali konsultacje z mieszkańcami Pomykowa w sprawie przyłączenia 

do Brudzewic. 

- Wójt oznajmił, że na komisje przedstawił stosowne najbardziej rozsądne 

projekty podziału, na pozostałych komisjach nie podjęto jednoznacznego 

stanowiska, co do przedstawionych wariantów. 

- radny Kacprzak oznajmił, że na sesję należy przedstawić wariant 1 i 2 i 

poddać pod głosowanie. 

Podczas dyskusji radni omawiali przedstawione warianty podziału gminy na 

okręgi wyborcze, radni opowiedzieli się, aby na sesji głosować wariant 1 lub 2. 

Wójt dodał, że komisja oświatowa wnioskowała o zwołanie komisji wspólnych 

w celu przedyskutowania projektu podziału i wyboru jednego wariantu do 

przedstawienia Komisarzowi Wyborczemu. 

 

Ad.2.  Na posiedzenie przybyła pani Jadwiga Kośka Skarbnik Gminy, która 

zapoznała zebranych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy za 2011 rok. 

- radny Pawlik stwierdził, że zespół oceniający składa się z fachowców 

ponieważ spotyka się z tymi nazwiskami już ze 20 lat. Dodał, że podczas 

analizy należy spojrzeć na sprawozdania całościowo, Wójt na bieżąco 

dokonywał zmian w budżecie, wykonanie budżetu mieści się w 5% 

tolerancji jakie kiedyś przyjęła komisja do oceny wykonania budżetu, 
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radni współuczestniczyli w podejmowaniu decyzji w kwestii realizacji 

budżetu. 

Podczas przedstawiania sprawozdania z wykonania budżetu gminy radni 

zadawali pytania. 

- radny Wielgus pytał o zwiększenie wykonania ściągalności należności. 

- pani Skarbnik udzielała stosownych wyjaśnień informując, że dotyczy to 

niskich kwot, ale są wysyłane upomnienia i naliczane odsetki, 

- radny Wielgus pytał o niskie wykonanie planu w drogach, również nie 

wykonano planu w szkoleniach i dokształcaniu nauczycieli, 

- Wójt oznajmił, że w drogach nie wykonano planu ze względu na 

umieszczenie w tym dziale paliwa do odśnieżania, które nie zostało 

zakupione,  

W dyskusji omawiano przedstawione sprawozdanie z wykonania budżetu, na 

zadawane przez radnych pytania odpowiedzi udzielał Wójt Gminy oraz pani 

Skarbnik. Radny Wielgus pytał min. o brak wykonania planu w oświetleniu, w 

kulturze, utrzymaniu zieleni jak również na materiałach w urzędzie. 

W dalszej dyskusji pani Skarbnik przedstawiła  sprawozdania finansowe oraz 

bilanse oraz informację o stanie mienia komunalnego. Dodała, że gmina 

dysponuje gruntami o wartości księgowej wynoszącej 147925 zł. 

- radny Wielgus poruszył zagadnienia finansowania Ośrodka Kultury oraz 

środków pochodzących z komisji profilaktyki. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że w załączniu podano całościowe wykonanie 

budżetu Ośrodka Kultury. 

- radny Wielgus zapytał o niskie wykonanie w dziale kultura. 

- Wójt oznajmił, że oszczędzono na ogrzewaniu ze względu na plusowe 

temperatury w zimie. Dodał, że w I kwartale 2012 roku koszty energii 

bardzo wzrosły. 

- radny Pawlik zapytał o uwagi Izby Obrachunkowej 

- pani Skarbnik oznajmiła, że Izba nie wniosła żadnych uwag, gmina sama 

reagowała na błędy dokonując stosownych poprawek i wyjaśnień do 

sprawozdań. 

- radny Pawlik zapytał o małe wykonanie w obiektach sportowych. 

- Wójt dodał, że powstałe oszczędności dotyczą również ogrzewania. 

- radny Wielgus pytał o brak wykonania w dziale dotyczącym obiektów 

sportowych i w OSP. 

- Wójt oznajmił, że są to środki przeznaczone na ogrzewanie oraz 

odśnieżanie. 

- radny Wielgus oznajmił, że pozostałe środki z poprzedniego budżetu 

należy wykorzystywać ponieważ tracą na wartości. 

- Wójt oznajmił, że oszczędności planuje wykorzystać w przyszłych 

inwestycjach. 
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- Pani Skarbnik uzupełniając wypowiedź Wójta dodała, że środki te są 

niezbędne na przełomie roku, kiedy należy w styczniu regulować 

zobowiązania a dochodów jeszcze nie ma. 

- radny Pawlik oznajmił, że radny Wielgus miał na myśli bardziej 

racjonalne planowanie. 

Pani Skarbnik w dalszej wypowiedzi zapoznała zebranych z informacja o stanie 

mienia. 

- radny Pawlik pytał o podstawę wyceny budynków i budowli. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że dane te pochodzą z dokumentacji księgowej 

związanej z remontami i modernizacją obiektów co zwiększa ich wartość. 

Księgowość prowadzi również amortyzację budynków i budowli. 

- Wójt dodał, że właściwa wiarygodność ceny powstaje w przypadku 

sprzedaży lub po wycenie rzeczoznawcy. 

- radny Pawlik pytał czy banki nie żądały wyceny nieruchomości do 

kredytów. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że banki żądają jedynie ogólnej wartości mienia. 

Szczegółowe wartości mienia znajdują się w księgach inwentarzowych. 

- radny Palik poruszył kwestie zobowiązań i poręczeń. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że gmina nie udzielała poręczeń a zadłużenie 

wynosi około 1 mln zł. 

- radny Pawlik dodał, że z dokumentów wynika, że oświata zżera wszystkie 

finanse i blokuje rozwój gminy. 

 

O godzinie 11 przewodniczący komisji ogłosił przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad pani Skarbnik oznajmiła, że kwota o którą pytali radni 

pochodzi ze sprzedaży złomu pozyskanego z modernizacji obiektów gminnych. 

W dalszej dyskusji omawiano zagadnienia dotyczące przedstawionych 

sprawozdań i informacji. Radny Pawlik dodał, że komisja po omówieniu tych 

zagadnień przedstawi wniosek w sprawie absolutorium. 

 

Ad.3. Pani Skarbnik oznajmiła, że projekty uchwał dotyczące sprawozdań 

zostaną przedstawione na następną komisję. 

W podjętej dyskusji radni omawiali kwestie projektów organizacyjnych szkół 

oraz funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy. Radni omawiali 

plany zajęć oraz ilości godzin jakie zaplanowano w projektach organizacyjnych. 

Wójt udzielał dodatkowych wyjaśnień. Przewodniczący Rady dodał, że dyrektor 

ZSS wprowadził radnych w błąd nie podając prawdy odnośnie nauczycieli, 

którzy mogliby przejść na emeryturę. Przedstawił zebranym zapisy projektów 

organizacyjnych dotyczące stażu pracy niektórych nauczycieli. 

Radni zadecydowali o wystąpieniu do dyrektorów szkół o przedstawienie 

planów lekcji za cały rok i przedstawieniu ich na przyszłej komisji. Wójt dodał, 
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że w lipcu planowany jest konkurs na dyrektorów. Radny Pawlik pytał o ilość 

dzieci jaka zrezygnowała z uczęszczania do gimnazjum. 

Wójt oznajmił, że obecnie będzie 31 dzieci w dwóch klasach. 

W dalszej dyskusji radny Wielgus oznajmił, że nikt ani Rada ani Wójt nie jest 

zainteresowany jakimikolwiek oszczędnościami w oświacie, co potwierdzają 

dotychczasowe decyzje. W odpowiedzi Wójt przypomniał propozycje jakie 

składał radnym w celu zwiększenia oszczędności w oświacie. 

Po zakończeniu dyskusji radny Pawlik przewodniczący komisji przedstawił 

radnym projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i opinią komisji na temat 

przedstawionych sprawozdań. 

Następnie poddał uchwałę pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy absolutorium 

głosowało 3 radnych, dwóch radnych wstrzymało się od głosu. 

O godzinie 12
20

 po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych pod obrady komisji 

radny Pawlik przewodniczący zamknął posiedzenie komisji rewizyjnej. 
 

                          Przewodniczący Komisji 

Protokołował:        Andrzej Pawlik 

Bolesław Kośka 

 

 

Członkowie Komisji: 

 

Kacprzak Marian       .......................................................................  

 

Kwaśniak Stefan  ....................................................................... 

 

Świąder Grzegorz   ....................................................................... 

 

Wielgus Krzysztof   ....................................................................... 

 

 

 

 


